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Ped§l. 

 

M§me tu m§j, l§sky ļas no s listami sa Ăroztrhlo 

vreceñ, keŅ som minulĨ mesiac spom²nal ģe 

sme dostali prvĨ list, tak tentokr§t sme dostali 

druhĨ list a to ofici§lny list od n§ġho ministra 

dopravy p§na Ing.Poļiatka, ktorĨ prisŎ¼bil, ģe 

ministerstvo dopravy prevezme z§ġtitu nad 

konferenciou. Totiģto samotn®mu listu 

predch§dzala ģiadosŠ na MD jednak o prevzat² 

z§ġtity na naġou konferenciou, priļom sme 

oļak§vali aj pomoc finanļn¼, no uvid²me ako sa 

to vyvinie. Pr²jemn® ļ²tanie a uģ²vajte si m§j! 

Marián Gogola / redakcia 
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NA HORNEJ NITRE VZNIKNE 70 KM DLHÁ 

CESTIĻKA PRE CYKLISTOV 
 

Cyklistická cestiļka na hornej Nitre bude spájaŠ 
mestá a obce Handlová, Prievidza, Bojnice, 
Nováky, Oslany, Partizánske a śƂƜŴƁƌ. ŜŸƆƇżļka 
ƃƂƍƂƆƇǙƉŴ ƍƂ ƜżŸƆƇżŶŻ ŸƇǙƃ: ũƅżŸƉżŷƍŴ P Handlová 
(17 km), Prievidzko-bojnický okruh (9,2 km), 
Prievidza P Nováky (9 km), Nováky P Oslany (12 
km), Oslany P Partizánske (9 km), Partizánske P 
śƂƜŴƁƌ (11 žƀ). ũƅƂŽŸžƇ ŶƌžſƂƀŴźżƆƇƅǙſƌ ƃƂƃƅż 
rieke Nitra schválilo zastupiteŎstvo kraja 
v zásobníku projektov a má ambíciu byŠ 

financovaný cez Integrovaný regionálny operaļný 
program. Na vybudovanie cyklistickej cestiļky by 
ƀŴſż ƃƂƆſǱƟżŠ ochranné hrádze popri rieke Nitra, 
ktoré spájajú viaceré obce. 

ƐũƅƂŽŸžƇ vybudovania cyklistickej cestiļky na 
hornej Nitre je v súļasnosti plánovanou aktivitou. 
Je nutné spraviŠ ƜƇǱŷżƈ ƅŸŴſżƍƂƉŴƇŸŎnosti, aby sme 
vedeli identifikovaŠ ƀƂƟƁǡ ƉŴƅżŴƁƇƌ ƇƅŴƆƂƉŴƁżŴ 
cyklistickej cestiļky, najmä z pohŎadu vlastníctva 
pozemkov. V ƁŴŽŵſżƟƜŸŽ ŷƂŵŸ ŵƈŷŸ żƁżŶżƂƉŴƁǡ 
stretnutie zástupcov miest a obcí, ktorých sa 
trasovanie dotýka. Cyklistické prepojenie 
Prievidze a Bojníc popri rieke Nitra je v ƜƇǙŷżƈ 
projektovej dokumentácie, nasledovaŠ bude 
projektová dokumentácia pre stavebné povolenie 
a ļasŠ tejto trasy bude pripravená na ļerpanie 
z ŸƈƅƂŹƂƁŷƂƉ ƁŴ ƅŸŴſżƍǙŶżƈ,M ƈƉżŸŷſŴ ůŸƅƂƁżžŴ 
Rezáková z oddelenia komunikácie 
a medzinárodných vzŠahov trenļianskeho 
samosprávneho kraja. 

 

OBCE NA ĻIERNOM HRONE SPOJÍ 
CYKLOTRASA 
 

ťŸƃƜżŸ ƉƌƈƟżŠ turistický potenciál doliny 

Ļierneho Hrona v okrese Brezno má napomôcŠ 

cyklotrasa medzi obcami Hronec a Ļierny Balog, 
ktorú na bývalej ceste tretej triedy (III/066053) 
plánuje  

Cyklotrasu budú môcŠ ƉƌƈƟǥƉŴŠ aj obļania 

Ļierneho Balogu pracujúci v Hronci. Cesta 
autom cez Brezno meria 16 kilometrov. 

ƖŸƆŠkilometrovú roky uzavretú a pre osobné 
autá nezjazdnú cestu táto obec kúpila od 
Banskobystrického samosprávneho kraja za 
symbolické jedno euro pred dvoma rokmi. 

 

ŬǱŵŸƟƁŸ Ɔ Ŕou vedie ĻżŸƅƁƂŻƅƂƁƆžǙ ƟŸſŸƍƁżŶŴ, 
ktƂƅǙ ŽŸ ŽŸŷƁƂƈ ƍ ƁŴŽƍƁǙƀŸŽƜǥŶŻ ƇƈƅżƆƇżŶžǴŶŻ 
atrakcií regiónu. 

 

Ako uviedol prednosta obecného úradu Róbert 

Hlaváļżž, ƂŵŸŶ ƈƟ ƀǙ ƆƃƅŴŶƂƉŴƁǴ ƃƅƂŽŸžƇ ƁŴ 
ǱƃƅŴƉƈ ƃƂƉƅŶŻƈ ŶŸƆƇƌ Ŵ ƃƂſƂƟŸƁżŸ ŴƆŹŴſƇƂƉŸŽ 

vrstvy, priļom predpokladané náklady sú 565-
tisíc eur. 

 

Prostriedky na to chce získaŠ z eurofondov, 
ƃƅǥƃŴŷƁŸ ƜƇǙƇƁŸŻƂ źƅŴƁƇƈ. ƐŭƂƇƂ ŵƌ ŵƂſŴ ƃƅƉǙ 
ŸƇŴƃŴ ŶƌžſƂƇƅŴƆƌ, ƇŸŷŴ ƁŴŽƍǙžſŴŷƁŸŽƜżŴ ǱƃƅŴƉŴ 

cesty, bez odpoļívadiel ļi táborísk, ktoré by sme 

ƇŴƀ ƇżŸƟ ŶŻŶŸſż ƉƌŵƈŷƂƉŴŠ. Celá dolina má 
potenciál na rekreáciu a to nielen na 

cykloturistiku, ale aj korļuŎovanie ļi v zime na 

ŵŸƟŸŶžǡ ſƌƟƂƉŴƁżŸ,M ƃƂƉŸŷŴſ šſŴƉǙļik. 

 

ŝƂŷŴſ, ƟŸ ŶƌžſƂƇƅŴƆƈ ŵƈŷǱ ƀǬŶŠ ŷŸƁƁŸ ƉƌƈƟǥƉŴŠ 

aj obļania Ļierneho Balogu pracujúci v Hronci. 

Cesta autom ļi autobusom cez Brezno meria 
zhruba 16 kilometrov. 

http://cestovanie.pravda.sk/cestovny-

ruch/clanok/351437-obce-na-ciernom-hrone-spoji-

cyklotrasa/ 

 

 

http://cestovanie.pravda.sk/cestovny-ruch/clanok/351437-obce-na-ciernom-hrone-spoji-cyklotrasa/
http://cestovanie.pravda.sk/cestovny-ruch/clanok/351437-obce-na-ciernom-hrone-spoji-cyklotrasa/
http://cestovanie.pravda.sk/cestovny-ruch/clanok/351437-obce-na-ciernom-hrone-spoji-cyklotrasa/
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Územné konanie na cyklotrasu 
ŷƂƃŴŷſƂ ǱƆƃŸƜƁŸ 

ũƅƂŽŸžƇ ŶƌžſƂƇƅŴƆƌ ƁŴ ƁǙŵƅŸƟǥ šƂƅƁǙŷƈ 
v ŬƀżƟŴƁƂŶŻ a SNV sa dostal do ŅŴſƜŸŽ ŸƇŴƃƌ, 4. 
marca tohto roku prebehlo územné konanie na 
ƃƅƂŽŸžƇ, žƇƂƅǴ ƀŸƆƇƂ ŬƃżƜƆžǙ ŧƂƉǙ ůŸƆ ƅŸŴſżƍƈŽŸ 
v rámci cezhraniļnej spolupráce s PoŎskom. V 
ƅƂžƂŶŻ 2014 ŴƟ 2020 ŽŸ ƁŴ ƅƂƍƉƂŽ ŶŸƍŻƅŴƁżļnej 
spolupráce medzi Slovenskou republikou a 
PoŎskom vyļlenených viac ako 182,3 miliónov 
Ÿƈƅ. ŨžƅŸƆ ŬƃżƜƆžǙ ŧƂvá Ves je ƇƂƇżƟ jediným 
z ŤƂƜżŶžǡŻƂ žƅŴŽŴ, žƇƂƅǴ ŽŸ ƂƃƅǙƉƁŸƁǴ ƟżŴŷŴŠ 
finanļné prostriedky. Predmetom územného 
konania bola cyklotrasa v ǱƆŸžƈ ůƌƜƁǙ ŻŴŠ P MPC 
(alebo Tesco - Madaras), v dŌƟžŸ ŶŶŴ 3 žƀ. ů 

zmysle urļenia bývalého Krajského stavebného 
úradu v ŤƂƜżŶżŴŶŻ ƆƇŴƉŸŵƁǴƀ ǱƅŴŷƂƀ ƃƅŸ ƇǱƇƂ 
ƆƇŴƉŵƈ ŽŸ ŨŵŸŶ ŬƀżƟŴƁƌ, žƇƂƅǙ ƃƂ ǱƆƃŸƜƁƂƀ 
územnom konaní vydá rozhodnutie o umiestnení 
ƆƇŴƉŵƌ. ů ƆƇŴƉŸŵƁƂƀ žƂƁŴƁǥ ƟżŴŷŴƇŸŎ, Mesto 
ŬƃżƜƆžǙ ŧƂƉǙ ůŸƆ, ƀƈƆǥ ƃƅŸƈžǙƍŴŠ, ƟŸ ŽŸ 
vlastníkom pozemkov, na ktorých sa má stavba 
realizovaŠ, ŴſŸŵƂ ƟŸ ƀǙ ž ƃƂƍŸƀžƂƀ żƁǡ ƃƅǙƉƂ, 
ktoré ho oprávŔuje zriadiŠ na ŔƂƀ ƃƂƟŴŷƂƉŴƁǱ 
stavbu. NakoŎko mesto nie je vlastníkom 
ƉƜŸƇžǴŶŻ ƃƅŸŷƀŸƇƁǴŶŻ ƃƂƍŸƀžƂƉ, ŵƈŷŸ 
potrebné ich majetkoprávne vysporiadaŠ. ńŴſƜǥƀ 
podkladom pre vydanie stavebného povolenia je 

projektová dokumentácia, ktorá má byŠ 
spracovaná v súlade s aktuálnymi právnymi 
a technickými predpismi.  Zástupca dopravnej 
polície poskytol na územnom konaní 
ƃƂŷƅƂŵƁŸŽƜżƈ żƁŹƂƅƀǙŶżƈ Ƃ ŷƂƃƅŴŶƂƉŴƁǥ ƃƅƂŽŸžƇƈ 
ŷƂ ƜƇǙŷżŴ ƆƇŴƉŸŵƁǡŻƂ ƃƂƉƂſŸƁżŴ Ɖ ƍƀƌƆſŸ 
aktuálnych technických podmienok Ministerstva 
dopravy, výstavby a regionálneho rozvoja SR, 
Sekcie cestnej dopravy a pozemných 
komunikácií. Uvedená norma TP 07/2014 urļuje 
podmienky navrhovania cyklistickej 
żƁŹƅŴƜƇƅƈžƇǱƅƌ Ɔ ǱļinnosŠou od 1. 11. 2014. 
ůƜŸƇžƌ ŶƌžſƂƃƅƂŽekty bude posudzovaŠ Ɔ ƇǴƀ, ƟŸ 
ƈƟ ƆƃƅŴŶƂƉŴƁǡ ƃƅƂŽŸžƇƌ ŵƈŷŸ ƃƂƇƅŸŵƁǡ Ɖ ƍƀƌƆſŸ 
normy dopracovaŠ.  ĻƂ ƆŴ ƇǴžŴ ƁŴƜŸŽ ƅŸžƅŸŴļno-
oddychovej cyklotrasy, bude viacúļelová a budú 
ju môcŠ ƉƌƈƟǥƉŴŠ aj korļuliari. Opatrená bude 
verejným osvetlením, parkovou a sadovníckou 
úpravou, vrátane laviļiek a oddychových oáz. 
CieŎom je spojenie mesta so Slovenským rajom 
a nadviazanie na cyklotrasy národného a 
európskeho významu. 

V Hladovke sú hladní po 
cyklotrase 

 

V rámci pripravovaného projektu cyklotrasy, ktorá 
bude prepájaŠ Slovensko s PoŎskom sa plánuje 
cyklotrasa aj cez niektoré obce na Slovensku. 
Zaujímavý je prípad obce Hladovka, cez ktorú síce 
samostatná cyklotrasa nepôjde, bude od nej 
vzdialená cca. 2 km, ale obec jej výstavbu víta. 
OļŴžǙƉŴ Ƃŷ ƁŸŽ ƍƉǴƜŸƁǴ ƍǙƈŽŸƀ ƇƈƅżƆƇƂƉ ŴžƂ ŴŽ 
potenciál pre ekonomický rast z turistického 
ruchu. Povrch cykloƇƅŴƆƌ ŵƈŷŸ ƜżƅƂžǴ 2,5 ƀ Ŵ 
ƁŴƀżŸƆƇƂ ƃſǙƁƂƉŴƁǡŻƂ ƜƇƅžƈ ŻƂ ƁŴžƂƁżŸŶ ƃƂžƅƌŽǱ 
asfaltom. 

 

Pozvánka na akciu Cez Slovensko za 5 
dní. 

OZ Parasport 24 pozýva na 8 roļník 
charitatívnej akcie. Program je nasledovný: 

28.6. ĻŸƅƉŸƁǴ ŤſǙƜƇƂƅ, ťŸƁŷŴž, ŬƀƂžƂƉŸŶ, 
ƖƇƅŵƆžǡ ƃſŸƆƂ 70 km 

29.6. ťżƃƇƂƉƆžǴ šƅǙŷƂž, ťżƃƇƂƉƆžǴ ŦżžƈſǙƜ, 
śŸƜŸŔová 75 km  

30.6. ŝƂſƁǴ ŤƈŵǥƁ, ŭŸƅŶŻƂƉǙ, ƙżſżƁŴ 89 km 

1.7. Bez veŎžŸŽ ƍǙƆƇŴƉžƌ ŴƟ ŭƅŸƁļianske Teplice 
110 km 

2.7. Trenļín, Beckov, Nové Mesto Nad Váhom, 
Myjava 55 km 

Viac: www.parasport24.com 

 

http://www.cyklodoprava.sk/v-hladovke-sa-nevedia-dockat-cyklotrasy/
http://www.cyklodoprava.sk/v-hladovke-sa-nevedia-dockat-cyklotrasy/
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Zástupca petície Ladislav Rovinský sa zúļastnil 
rokovania Mestského zastupiteŎƆƇƉŴ ŤƂƜżŶŸ. 
ƐŦżŸƁżſ ƆƂƀ ŴžƂ ƍǙƆƇƈƃŶŴ ƃŸƇżļného výboru 
oboznámiŠ zastupiteŎstvo v bode rôzne s 
textom petície. Poslanec mestského 
zastupiteŎƆƇƉŴ ƖƃŴž ƃƂƟżŴŷŴſ ƃƅżƀǙƇƂƅŴ ƀŸƆƇŴ, 
žƇƂƅǴ ƉżŸŷƂſ ƅƂžƂƉŴƁżŸ, Ŵŵƌ ƀż ŵƂſƂ ƈƀƂƟƁŸƁǡ 
vystúpiŠ. ũƅżƀǙƇƂƅ ƀŸƆƇŴ Ƃ ƃƂƟżŴŷŴƉžŸ ƁŴ 
vystúpenie nedal hlasovaŠ, povedal svoj názor 
na udalosŠ ƁŴ ţŴŻƂŷƁŸŽ, ƃƂƇƂƀ ƃƂƟżŴŷŴſ 
ƉżŶŸƃƅżƀǙƇƂƅŴ Ŵŵƌ ƆŴ ž ƇǡƀŸ ƉƌŽŴŷƅżſ ƇżŸƟ Ŵ 
následne sa venoval ŅŴſƜǥƀ ƃƅżŻſǙƆŸƁǴƀ,M 
vyjadril sa po rokovaní Ladislav Rovinský. 

Ako Ņalej Rovinský uviedol, podŎa rokovacieho 
ƃƂƅżŴŷžƈ Ŧų ŤƂƜżŶŸ P ŦǬƟŸ ƆŴ ƈŷŸſżŠ (slovo) aj 
ktorémukoŎvek obyvateŎovi obce so súhlasom 
mestského zastupiteŎƆƇƉŴ. ƐũƅżƀǙƇƂƅ 
zastupiteŎƆƇƉƂ Ƃ ƆǱŻſŴƆ ƁŸƃƂƟżŴŷŴſ, Ƃ ƁǙƉƅŻƈ 
poslanca hlasovaŠ ƁŸŷŴſ, Ŵ ƁŸƈƀƂƟƁżſ ƀż 
prehovoriŠ. Preto som text petície poslal 
ƃƂƆſŴƁŶƂƀ ƁŴ żŶŻ ƀŴżſƂƉǡ ŴŷƅŸƆƌ,M ƃƂƉŸŷŴſ 
Rovinský.PodŎa neho sú ŅŴſƜǥƀż ƁŸŵŸƍƃŸļnými 
Ŵ ƁŸƅżŸƜŸƁǴƀż ǱƆŸžƀż ƃƅŸ ŶƌžſżƆƇƂƉ ŴŽ ŶŻƂŷcov, 
žƇƂƅǴƀż ŵƌ ƆŴ ƀŴſƂ ƀŸƆƇƂ ŤƂƜżŶŸ ƍŴƂŵŸƅŴŠ sú aj 
P podjazd Palackého, výjazd z cyklochodníka pri 
Hornáde smer Palackého, cyklistické 
prepojenie mestských ļastí Sever Dargovských 
hrdinov, neexistencia chodníkov na 
ŤƂƆƇƂſżſŴƁƆžŸŽ, ƁŴ ŚſŸŽƂƉŸŽ Ƃŷ žƅżƟƂƉŴƇžy mu 
ƁǙžƈƃƁǴƀ ŶŸƁƇƅǙƀ Ŵ żƁǡ. ƐƖžŴƁŷǙſƁŸ ŽŸ 
neprepojenie cyklochodníkom od Západu smer 
ũŸƅŸƜ, ũƂŎov, Lorinļǥž, ƖŴŶŴ Ŵ ŮŬŬ,M ŷƂŷŴſ. 

 

http://kosice.dnes24.sk/  

 

ŤƂƜżŶžǥ ŶƌžſżƆƇż ƃƅŸŷ ƁżŸžƂŎkými dŔami spustili 

ƃŸƇǥŶżƈ ƍŴ ƍƉǴƜŸƁżŸ ŵŸƍƃŸļnosti po tragickej 
ƈŷŴſƂƆƇż, žƇƂƅǙ ƆŴ ƁŸŷǙƉƁƂ ƆƇŴſŴ ƀŸŷƍż ŤƂƜżŶŴƀż Ŵ 
ţŴŻƂŷƁƂƈ. ųƂŷƃƂƉŸŷƁǴ ƍŴ ƃŸƇǥŶżƈ ƃƅżƜżŸſ ƁŴ 

rokovanie mestského zastupiteŎstva, aby s Ŕou 
ƂŵƂƍƁǙƀżſ ƃƂƆſŴƁŶƂƉ. ũƅżƀǙƇƂƅ ūŴƜż ŽŸŽ ƉƜŴž ƁŸŷŴſ 
priestor. V pondelok 27.4.2015 sa konalo tretie 

rokované Mestského zastupiteŎƆƇƉŴ Ɖ ŤƂƜżŶżŴŶŻ. 

Poļas závereļného bodu Rôzne poslanec Miroslav 
ƖƃŴž ƃƅŸŷƁżŸƆƂſ ƁǙƉƅŻ ƁŴ ƂŵƂƍƁǙƀŸƁżŸ 

zastupiteŎƆƇƉŴ Ɔ ƃŸƇǥŶżƂƈ ƍŴ ƍƉǴƜŸƁżŸ ŵŸƍƃŸļnosti 
ŶƌžſżƆƇƂƉ Ɖ ŤƂƜżŶżŴŶŻ. ũƅżƀǙƇƂƅ ūżŶŻŴƅŷ ūŴƜż ƉƜŴž 

ƁŸŷŴſ ƀƂƟƁƂƆŠ zástupcovi petície vystúpiŠ. 

 PetiļƁǴ ƉǴŵƂƅ ƟżŴŷŴ ŴŽ ƇƂ, Ŵŵƌ ƀŸƆƇƂ ŤƂƜżŶŸ Ɔ 
ƃƂſǥŶżƂƈ ƆſŸŷƂƉŴſż Ŵ ƅżŸƜżſż ƆżƇƈǙŶżƈ ŴŽ Ɖ żƁǴŶŻ 
kolíznych problémových úsekoch. Informácia o 
petícii bola spomenutá aj na pondelkovom 

rokovaní Mestského zastupiteŎƆƇƉŴ Ɖ ŤƂƜżŶżŴŶŻ, 

kde poslanec MirosſŴƉ ƖƃŴž ƃƂļas bodu Rôzne 
ƃƂƟżŴŷŴſ ƃƅżƀǙƇƂƅŴ ūŴƜżŻƂ, Ŵŵƌ ŵƂſƂ ƈƀƂƟƁŸƁǡ 

vystúpiŠ Ladislavovi Rovinskému. 

ƐţŴ ƁŴƉƅŻƈŽŸƀ Ŵŵƌ ŵƂſŴ ƃŸƇǥŶżŴ ƁƂƅƀǙſƁŸ ƃƂŷŴƁǙ Ŵ 
venujme sa tejto téme ako zaradený bod na 

zasadnutí zastupiteŎstva. ńakujem vám pekne za 
informáciu, ja ƆƂƀ ƅǙŷ, ƟŸ ƃŸƇǥŶżŴ ŵƂſŴ ƆƃƈƆƇŸƁǙ,. 
Aj keby spustená nebola, pán Rovinský, aj tak sa 

tým budeme zaoberaŠ, ļżƟŸ ŵŸƅżŸƀ ƁŴ ƉŸŷƂƀżŸ, ƟŸ 

ƃŸƇǥŶżŴ ŵƂſŴ ƆƃƈƆƇŸƁǙ, ŵƈŷŸ ƆŴ ƇƂ ƅżŸƜżŠ na ŅŴſƜƂƀ 
rokovaní a petícia - nepetícia, tento problém treba 

ƉƌƅżŸƜżŠ,M ƉƌŽŴŷƅżſ ƆŴ ž ƃŸƇǥŶżż ūżŶŻŴƅŷ ūŴƜż. 

 

ŤƂƜżŶžǡŻƂ ƃƅżƀǙƇƂƅŴ ŴƆż ƀƂŶ ƁŸƍŴƈŽǥƀŴ ŵŸƍƃŸļnosŠ cyklistov 

http://kosice.dnes24.sk/bezpecnost-pre-cyklistov-v-kosiciach-primator-na-rokovani-nedal-peticii-priestor-nieco-ale-slubi-204331
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śūŧŨ ŮŦŨƙœUJE CYKLISTOM VJAZD 
DO JEDNOSMERIEK 

 

Ũŷ ƃƂƁŷŸſžŴ ƀǬƟƈ ƂŵƌƉŴƇŸſżŴ śƅƁŴ ŽŴƍŷżŠ na 
bicykli v centre Brna  i v protismere. 
Ide o oblasŠ Ƃŷ ţƂƜƇƂƉŸŽ ulice, cez ulicu 
Opletalovu, Veselu a ŝƂƀżƁżžǙƁƆžƈ ŴƟ ƃƂ 
ƖżſżƁźƅƂƉƂ ƁǙƀŊƆƇǥ. ŮƀƂƟƁǥ żƀ ƇƂ ƁƂƉǡ 
dopravné znaļenie pre cyklistov. Pritom 
zobojsmerŔovanie jednosmerných ciest je v 
súļasnosti trendom v Brne , ļż ƈƟ Ɖ ŶŸƁƇƅŸ ŴſŸŵƂ 
ƁŴ ƆǥŷſżƆžƈ ŤŴƀŸŶŻƌ. ůŸƅƈ ŴŽ ƁŴƜŸ ƀŸƆƇǙ ŵƌ ƆŴ 

koneļne mohli prestaŠ báŠ zaļaŠ ƅƈƜżŠ 
jednosmerky pre cyklistov. 

 

Brno.idnes.cz 

 

 

 

LIPSKO UPRAVUJE ULICE V PROSPECH 
CYKLISTOV. 

 

Aj keŅ sme si ukazovali mesto Lipsko a ich pre 

nás skutoļne ideálny spôsob preferovania 
ŶƌžſƂŷƂƃƅŴƉƌ, ƀŸƆƇƂ ƆŴ ƁŸƈƆƇǙſŸ ƍſŸƃƜƈŽŸ. ů 

súļasnosti mesto mení organizáciu dopravy v 

meste, priļom sa redukuje parkovanie pre 
automobily popri cestách a zavádzajú nové 
plochy pre parkovanie bicyklov. 

 

CYKLODIAōNICA twL ¢²9b¢9 [#Y! 

CYKLISTOV 

 

 

CyklodiaŎnica F35,ktorú v súļasnosti budujú od 
mesta Nijverdal smerom k nemeckým hraniciam, má 

v súļasnosti síce iba 14 km z plánovaných 62 km, ale 

ƈƟ ƇŸƅŴƍ ƍŴƍƁŴƀŸƁǙƉŴ ƍŴƈŽǥƀŴƉǡ ƉƌƈƟżƇżŸ. ũƂŷŎa 
ƉǴƆſŸŷžƂƉ ƃƅżŸƆžƈƀƈ ƆſǱƟż ƁŴŽƀǜ ƁŴ ŷŸƁƁǡ 
dochádzanie do práce pre pracovníkov 80% zo 

ƉƜŸƇžǴŶŻ ƈƟǥƉŴƇŸŎƂƉ. ųŴƈŽǥƀŴƉǴ ŽŸ ƇżŸƟ ŹŴžƇ, ƟŸ ŴŽ 
ƉƌƈƟǥƉŴƁżŸ ŸſŸžƇƅƂŵżŶƌžſƂƉ ƁŴ ƇƂƀƇƂ ǱƆŸžƈ ŽŸ ƉƌƜƜǥ Ƃ 
30 % ako priemer. V jeseni napríklad medzi mestami 
Hengelo a Enschede, vzrástla intenzita cyklistov z 

400 na 1700 za deŔ. CyklodiaŎnica vedie aj popri 
ŹƈƇŵŴſƂƉƂƀ ƜƇŴŷżǫƁŸ şŜ ŭƊŸƁƇŸ, žŷŸ ƃƂ ƍǙƃŴƆŸ ŵƂſŴ 
nameraných 1000 cyklistov z celkových 6800 

cyklistov za deŔ. PodŎa konzultaļnej firmy 

Goudappel súļasný cyklisti aj takí,ktorí preli z 

automobilov (2-7%). Po dokonļení v roku 2020 sa 

poļíta s priemernou dennou hodnotou okolo 6000 

cyklisto za pracovný deŔ namiesto súļasných 2000 P 
3000 cyklistov. 

Zdroj.www.fietsberaad.nl 

 

 

http://www.mousson.cz/?utm_source=topkontakt-partner&utm_medium=topkontakt
http://www.fietsberaad.nl/index.cfm?section=nieuws&lang=nl&mode=detail&newsYear=2015&repository=Fietssnelweg+F35+in+trek+bij+woon-werkfietsers
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{¢9 ±¸{¢w9{h±!bN ½ tw#/9Κ 

JAZDITE DO tw#/9 b! .L/¸Y[LΦ 

ţŴƍŷŴ ƁŴ ŵżŶƌžſż ƀǬƟŸ ƃƂƀǬŶŠ zmierniŠ 
napätie z práce. K tomuto výsledku prispeli 
vedci  Calming Technology Lab na Stanford 
University. Vychádzali z údajov, ktoré sa 
získali z monitorov dýchania a srdca ( Spire 
breathing monitors) , na vzorke 1000 
dochádzajúcich do práce. Podporujú ich aj 
ƃƂŷƂŵƁǡ ƜƇǱŷżŸ, žƇƂƅǡ ƆǥŶŸ ƁŸƇƉƅŷżŴ, ƟŸ 
bicyklovanie vás úplne zbaví stresu ale výhody 
a pozitíva,ktoré vznikajú pri fyzickej 
ļinnosti,pomáhajú takýto stres zmierniŠ. 

ŧŴžƂƁżŸŶ, ƀǬƟŸ ƇƂ ƀŴŠ aj inú výhodu, ak vás 
vytoļżŴ ƉŴƜż ƁŴŷƅżŴŷŸƁǥ, ŴƆƃƂŔ ŵƈŷŸƇŸ ƜſżŴƃŴŠ 
ŷƂ ƃŸŷǙſƂƉ ƅǴŶŻſŸŽƜżŸ:-) 

 

± ahb¢w9![9 ±#a ±¸I]!5#±!2 

/¸Y[h¢w#{ b#W5E MENEJ 

½b92L{¢9b; ¦[L/9 

Kanadské mesto Montreal pripravilo pre 
cyklistov vyhŎadávaļ trasy. Ten pracuje na 
ƃƅżƁŶǥƃŸ, ƟŸ ƆŴ ƆƁŴƟǥ ƉƌŻŎadaŠ pre cyklistov 
ƇżŶŻƜżŸ ƈſżŶŸ ŴžƂ ŴŽ ŴŽ ƇŴžǡ ƇƅŴƆƌ, žƇƂƅǡ ƆǱ, ļo 
najmenej zneļistené premávkou. Cyklista si 
ƃƂƇƂƀ ƀǬƟŸ ƉybraŠ, ļi si vyberie trasu 
ŷƂƃƅŴƉƁŸ ƁŴŽžƅŴƇƜżƈ ŴſŸŵƂ ŴſƇŸƅƁŴƇǥƉƁƈ, žƇƂƅǙ 
povedie cez ulice s nízkou premávkou a 
zneļistením. 

 

 

 Nástroj vymyslela Maria Hatzopoulou, ktorá 
pôsobí ako docentka na McGill University a 
nazvala ho Clean Ride Mapper. Tieto dáta 
získala prostredníctvom cyklistov, ktorí mali 
bicykel vybavení zariadením na meranie 
žƉŴſżƇƌ ƂƉƍŷƈƜżŴ. ŬŴƀƂƇƁǙ ƉŸŷžƌŔa pôsobí v 
skupine Transportation and Air Quality 
Research Group, tá sa zameriava na meranie 
ŸƀżƆżż ŧŨ ƉƂ ƂƉƍŷƈƜǥ. 

Y96 !W .L/¸Y9[ W9 ½bAKOM SLOBODY 

 

V súļŴƆƁƂƆƇż ƆƀŸ ƈƟ ƇŴž ƇƅƂŶŻƈ MƈļiļǥžŴƁǥN 
ƆſƂŵƂŷƂƈ, ƟŸ Ɔż ŴƁż ƁŸƈƉŸŷƂƀƈŽŸƀŸ, Ŵžǡ ƇƂ ŽŸ, 
hlavne keŅ Ɔż ƃƂŷ ƃƆŸƈŷƂƁƌƀƂƀ M123456N 
ƀǬƟŸƀŸ Ɖ ŻƂŶżŽŴžƂƀ ŹǫƅŸ ƃƂŷ ļlánkom 
vychutnávaŠ ŴƁƂƁƌƀżƇƈ. ũƅŸŽŴƉƌ ƆſƂŵƂŷƌ ƀǬƟƈ 
maŠ ŴŽ ƇŴžǡƇƂ, ƃƅŸ ŶƌžſżƆƇƂƉ ƀƂƟƁƂ 
nepochopiteŎné ƍƁŴžƌ Ŵ ƆǥŶŸ, ƟŸ ƃƂ ƉƂŽƁŸ 
ţŸƀŸƁŸ, ŽŸ ŴŽ ƟŸƁǙƀ ƈƀƂƟƁŸƁǡ ŽŴƍŷżŠ na 
bicykli. Mimochodom v júni ļakaj¼ d¹leģit® 
voŎby aj Turecko a ģeny tam oļak§vaj¼ viac 

rovnopr§vnosti. 

 

foto: Twitter.com @Amnesty scotland 

. 

 

 

  

 

http://www.treehugger.com/bikes/%E2%80%9Chttp:/calmingtechnology.org/lab%E2%80%9D
https://www.spire.io/
https://www.spire.io/
https://www.mcgill.ca/civil/people/hatzopoulou
https://majgo.files.wordpress.com/2015/05/zeny_na-biku-v-jemene.png
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Nemeckí úradníci z Ministerstva dopravy nasadili 
ƀŴƅžŸƇżƁźƂƉƂ ƃƂƉŸŷŴƁǡ MƍŵƅŴƁŸ ŠŴƟžǡŻƂ žŴſżŵƅƈN. 
A to vo svojom boji v podpore nosenia prilieb na 
ŵżŶƌžŸſ. ůƌƈƟżſż ƃƂƃƈſŴƅżƇƈ Źżſƀƈ šƉżŸƍŷƁŸ ƉƂŽƁƌ Ŵ 
postavy Darth Vader,ktorá parafrázuje o nosení 
ƃƅżſŵƌ. ƐŬǙźa ide Ņalej: VŅaka prilbe. Platí to v 
žŴƟŷŸŽ źŴſŴƋżż. ŚŽ ƁŴ ŵżŶƌžſż.M 

 Nosenie prilieb schvaŎuje aj minister dopravy 
ŚſŸƋŴƁŷŸƅ ŝƂŵƅżƁŷƇ, žƇƂƅǴ ŻƂƉƂƅǥ Ƃ ƇƂƀ, ƟŸ Ɖ 
súļŴƆƁƂƆƇż ŽŸ ƉƌƈƟǥƉŴƁżŸ ŵżŶƌžſŴ ƉƌƆƂžǡ. ŧŴƜŠastie 
Nemci zavrhli povinné nosenie prilieb na bicykli, 
dokonca aj Nemecký cykloklub ADFC je proti, 
keŅƟŸ ƆŴ ƂŵǙƉŴ, ƟŸ ŵżŶƌžŸſ ƆŴ ƆƇŴƁŸ ƀŸƁŸŽ 
atraktívny po povinnosti nosiŠ prilbu a naopak 
ƍƉǴƜż ƆŴ ƃƂļet automobilov.  

ŨŷƃƂƅŶƂƉżŴ ƁƂƆŸƁżŴ ŶƌžſżƆƇżŶžǴŶŻ ƃƅżſżŸŵ ƅŴŷƜŸŽ 
chcú, aby sa cesty plánovali bezpeļƁŸŽƜie cesty pre 
ƉƜŸƇžǴŶŻ Ŵ ƁżŸ, Ŵŵƌ ƆŴ ŽŴƍŷŴ ƁŴ ŵżŶƌžſż ƃƅŸƍŸƁƇƂƉŴſŴ 
ako nebezpeļná. Táto kampaŔ nenechala chladné 
ŴƁż ƆƂŶżǙſƁŸ ƀǡŷżŴ, ƈƟ ƆŴ ƁŴƜſż ƉƇżƃžǙƅż Ɔ ƂŷƉŸƇƁƂƈ 

kampaŔƂƈ Ɔ ƃƂŷƇżƇƈſƂƀ (ťŸƃƜżŸ ŻƂƅŸ ŵŸƍ 
(#BesserObenOhne))  

 
 

 

 

 

 Odporcovia povinného nosenia prilieb na bicykli, 
ƂŷƃƂƉŸŷŴſż ƇŴžƇżŸƟ ƐƀŴƅžŸƇżƁźƂƉƂM! 

SnáŅ nám dámy a sleļny prepáļia túto fotku:-) 

zdroj:www.bundesverkehrsportal.de/berlin/item/2387-

dobrindt-darth-vader-%E2%80%93-der-helm-sei-mit-

dir.html 

 

Twitter: #BesserObenOhne 

 

 

Nemecké hviezdne vojny ohŎadom 
povinného nosenia prilieb na 
bicykel! 

http://www.bundesverkehrsportal.de/berlin/item/2387-dobrindt-darth-vader-%E2%80%93-der-helm-sei-mit-dir.html
http://www.bundesverkehrsportal.de/berlin/item/2387-dobrindt-darth-vader-%E2%80%93-der-helm-sei-mit-dir.html
http://www.bundesverkehrsportal.de/berlin/item/2387-dobrindt-darth-vader-%E2%80%93-der-helm-sei-mit-dir.html
http://www.cyklodoprava.sk/wp-content/uploads/2015/05/lepsie_hore_bez.png
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PLÁN ROZVOJA MESTA TRENĻÍN MAJÚ 

V RUKÁCH JEHO OBĻANIA 

Iniciatíva zapojenia obļanov do rozvoja mesta 
ƐTrenļín sityM opäŠ pozýva obļanov zapojiŠ sa do 
verejnej debaty, ktorá má pomôcŠ vytvoriŠ 
Strategický rozvojový dokument pre mesto na 25 
rokov. Strategický dokument s týmto názvom urļí 
rozvojovú stratégiu mesta Trenļín pre obdobie 
ƁŴŽŵſżƟƜǥŶŻ 7 ƅƂžƂƉ Ɔ ƉǴŻŎadom do roku 2040. Na 
jeho prípravu bola primátorom mesta urļená 
pracovná skupina pod vedením Útvaru hlavného 
architekta. Na príprave dokumentu pracuje od 

zaļiatku roka 2015, priļom k svojej ļinnosti podŎa 
potreby prizýva spolupracovníkov z rôznych 
oblastí. Od mesiaca máj zaļína fázu spolupráce s 
verejnosŠou.  

ũƂ ǱƉƂŷƁŸŽ ŹǙƍŸ ƍŵŸƅƈ ƜƇŴƇżƆƇżŶžých údajov, ktorej 
výsledky sa spracovávajú práve v týchto dŔoch, 
bude nasledovaŠ osem odborných workshopov s 
úļasŠou verejnosti. Budú sa konaŠ od polovice 
mája do konca júna. Rozpis tém na jednotlivé 
podujatia sú uvedené vedŎa. -> 

ńŴſƜƂƈ ƃſǙƁƂƉŴƁƂƈ ŴžƇżƉżƇƂƈ ŽŸ kvalitatívny 

prieskum názorov obyvateŎstva. Uskutoļní sa v 
druhej polovici mája a zaļiatkom júna, priļom 
bude oslovených 2000 náhodne vybraných 
trenļianskych domácností formou dotazníka. Jeho 
doruļenie a následný zber vyplnených hárkov 
budú zabezpeļené pracovníkmi mesta v rámci 
tradiļného osobného doruļovania daŔových 
výmerov, priļom bude zabezpeļená anonymnosŠ 
ƉƌƃſƁŸƁǴŶŻ ǱŷŴŽƂƉ. ůƜŸƇžǴŶŻ Ƃŵļanov mesta, ktorí 
budú touto formou oslovení, mesto prosí o 
súļinnosŠ a trpezlivosŠ pri vypŌŔaní dotazníkov. 
 

 

 

 

 

 

Harmonogram workshopov  

Workshopy sa budú konaŠ pod vedením 
skúseného lektora a zúļastnia sa ho pozvaní 
odborníci z danej oblasti. Miestom konania 
bude ŬƂŵǙƜƁŴ ƆżŸŔ Mestského úradu v 
Trenļíne (ƉƆƇƈƃ ƍƂ ƆƇƅŴƁƌ Ƃŷ ƖƇǱƅƂƉŻƂ 
námestia resp. Sládkoviļovej ulice) s 
plánovaným zaļiatkom od 15.30 hod. Vstup 

pre verejnosŠ bude vítaný v druhej ļasti 
ƊƂƅžƆŻƂƃƈ Ƃŷ ƃƅżŵſżƟƁŸ 17.30 ŻƂŷ.  

streda 20. máj 2015 - Cestovný ruch  
ƜƇƉƅƇƂž 21. ƀǙŽ 2015 - ZeleŔ a ekosystémové 
ƆſƈƟŵƌ Ɖ ƀŸƆƇŸ 
streda 27. máj 2015 - Kreatívny a inovatívny 
priemysel a kultúra 
utorok 2. jún 2015 - Priemysel a podnikanie 
streda 3. jún 2015 - Komunity v meste 
ƜƇƉƅƇƂž 4. ŽǱƁ 2015 - ŬſƈƟŵƌ ƃƅŸ ƂŵƌƉŴƇŸŎov 
podŎa veku - ƉƍŷŸſǙƉŴƁżŸ, ƆƂŶżǙſƁŸ ƆſƈƟŵƌ, 
zdravotníctvo, voŎnoļasové aktivity, ... 

streda 10. jún 2015 - Urbanizmus, doprava 
s dôrazom na cyklodopravu, urbánna 
bezpeļnosŠ 
utorok 16. jún 2015 - Prierezová diskusia P 
identita, pamäŠ mesta a tradícia vs. nové 
trendy, vízia . 

 

KoneļƁŸ ŴŽ ƁżŸžƇƂ ƁŴ ŬſƂƉŸƁƆžƈ ƃƂŶŻƂƃżſ, ƟŸ 
je nutné zapojiŠ obļanov do rozvoja mesta! 
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V roku 2014 boli dokonļené chýbajúce úseky 

cyklistické cestiļky popri Váhu a tak bol 

skompletizovaný úsek v celkovej dŌƟžŸ 4,2 žƀ 
spájajúci centrum mesta  a sídlisko podbreziny.  

Cyklistická cestiļka má niekoŎžƂ ƜǥƅžƂƉǴŶŻ 

variácií a to buŅ 1,25m alebo 1,00 m/pruh, resp. 

spoloļný chodník pre chodcov a cyklistov 

v ƅǬƍƁƌŶŻ ƜǥƅžŴŶŻ. Cyklistická cestiļka zaļína 

v ƂžƅƈƟƁŸŽ žƅżƟƂƉŴƇžŸ Ɖ centre mesta a pokraļuje 
popri Váhu. 

 

Následne sa po 120 m spája na spoloļnú cestiļku 
pre chodcov a cyklistov, aby prekonala most. 

ŚƉƜŴž Ɖ tomto tvare je iba v dŌƟžŸ ŶŶŴ 100 ƀ 

a znova sa rozdeŎuje. Na rozdelenie informujú 

okrem zvislých znaļiek aj piktogramy na 
komunikácií. 

 

 

 

 

 

ũƂ ƃƂŷŽŴƍŷŸ ƃƂƃƂŷ ƀƂƆƇ žƅżƟƈŽŸ ŶƌžſżƆƇżŶžǙ 
cestiļka chodník pre chodcov, kde chodník 
ƃƅŸŶŻǙŷƍŴ ŵſżƟƜżŸ ž Váhu a tam konļí, resp. 
chodník je vedení po vychodenej ļasti povrchu 

Cyklistická cestiļžŴ ťżƃƇƂƉƆžǴ ŦżžƈſǙƜ P 
Podbreziny 

¢ŜȄǘΥ wŀŘƻǾŀƴ 2ŜǊǾƛŜƴƪŀ 
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V rámci nového úseku je cestiļka vedená ako 
samostatné teleso bez chodníka pre chodcov (ļo 
ƆŴ ƃƂŷƃżƆƈŽŸ ƁŴ ƉƌƈƟǥƉŴƁǥ Ɖ rozpore zo zákonom 
chodcami) a to v ƜǥƅžŸ 1,25 ƀ ƃƅŸ ŽŸŷŸƁ ƃƅƈŻ. 

 

ũƂ ƐƍŴƇƂļŸƁǥM ƆƀŸƅƂƀ ž Podbrezinám sa 
cyklistická cestiļžŴ ƍƈƟƈŽŸ Ŵ je doplnený chodník 
pre chodcov. 

 

 

 

 

 

Cyklistická cestiļka je vedená následne 
samostatnŸ ŴƟ ŷƂ ƁŴƃƂŽŸƁżŴ ƁŴ ƈƟ ƃƅŸŷƂƜſǴ 
vybudovaný úsek. V ƇƂƀƇƂ ŵƂŷŸ ŽŸ ŸƜƇŸ 
ƁŸŷƂƅżŸƜŸƁǡ ƃƅŸƃƂŽŸƁżŸ ƇǴŶŻƇƂ 
komunikácií. V ƇƂƀƇƂ ƆƀŸƅƈŽŸ ŴƟ žƈ 
žƅżƟƂƉŴƁżŸ ŶŸƆƇƌ ž vodnému areálu, 

a ƁǙƆſŸŷƁŸ ƆƀŸƅƈŽŸ ŴƟ ž ŅŴſƜżŸƀƈ ƁƂƉǡƀƈ 
úseku, ktorý zaļína cca 700m od tejto 
žƅżƟƂƉŴƇžƌ. 
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±ŜǊŜƧƴŞ ōƛŎȅƪƭŜ Ǿ [ƻƴŘȇƴŜ ƻŘ ǎǾƻƧƘƻ  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

V ƇŴžƂƀƇƂ ƜǥƅžƂƉƂƀ ƈƆƃƂƅżŴŷŴƁǥ 

cyklistická cestiļžŴ ŽŸ ƉŸŷŸƁǙ ŴƟ ƃƂ 
žƅżƟƂƉŴƇžƈ Ɔ cestou  I/18, kde táto 

cyklistické cestiļka pokraļuje v smere na 

Podbreziny. Ukonļenie je robené 
ƃƂƀƂŶƂƈ ƂƃƇżŶžŸŽ ŵƅƍŷƌ, ŴƉƜŴž 
ƃƅŸƉŸŷŸƁżŸ ŶŸƍ žƅżƟƂƉŴƇžƈ ŸƜƇŸ ƁżŸ ŽŸ 

zabezpeļené. 

 

 

V ƇŴžƂƀƇƂ ƜǥƅžƂƉƂƀ ƈƆƃƂƅżŴŷŴƁǥ ŶƌžſżƆƇżŶžǙ 

cestiļžŴ ŽŸ ƉŸŷŸƁǙ ŴƟ ƃƂ žƅżƟƂƉŴƇžƈ Ɔ cestou  

I/18, kde táto cyklistické cestiļka pokraļuje 

v smere na Podbreziny. Ukonļenie je robené 
ƃƂƀƂŶƂƈ ƂƃƇżŶžŸŽ ŵƅƍŷƌ, ŴƉƜŴž ƃƅŸƉŸŷŸƁżŸ 

ŶŸƍ žƅżƟƂƉŴƇžƈ ŸƜƇŸ ƁżŸ ŽŸ ƍŴŵŸƍƃŸļené. 

Cyklistická cestiļka má niekoŎko nedostatkov 
ako sú: 

¶ ƁŸƉƌƅżŸƜŸƁǡ žƅżƟƂƉŴƁżŴ Ɔ miestnou 
komunikáciou ako aj s cestou I/18 (na 
dané lokality je spracovaný projekt 
a je predpoklad, ƟŸ ƆŴ ƇżŸƇƂ ƂƃŴƇƅŸƁżŴ 

zrealizujú v rýchlom ļasovom 
horizonte 

¶ napojenie starej a novej ļasti 
ŶƌžſżƆƇżŶžŸŽ ƇƅŴƆƌ (ƇŴžƇżŸƟ ŽŸ ƇƂƇƂ 

napojenie projekļƁŸ ƉƌƅżŸƜŸƁǡ, Ŵ je 
predpoklad, ƟŸ ƆŴ ƍƅŸŴſżƍƈŽŸ) 

 

 

¶ ƁŸƃƅżƆƃǬƆƂŵŸƁǡ ƆƀŸƇƁǡ žƂƜŸ ƃƅŸ 
cyklistov, 

¶ realizácia vodiacich ļiar (na cyklistických 
komunikáciách nie sú potrebné), 

¶ dve rôzne farebné prevedenia (aj tu je 
ƃƅŸŷƃƂžſŴŷ ƉƜŴž, ƟŸ ƆŴ ŷƂƃƅŴƉƁǡ 

znaļenie upraví na biele) 

¶ realizácia opticko-psychologickej brzdy 

z obyļajného nástrekového materiálu, 

¶ vykreslené piktogramy a Ɯǥƃžƌ Ɖ rozpore 

so súļasnou legislatívou (zákon 8/2009 
a ƉƌŻſǙƜžŴ 9/2009). 

 

ŭżŸƇƂ ƁŸŷƂƆƇŴƇžƌ ƆŴ ŷŴŽǱ ƉƜŴž ƃƂƀŸƅƁŸ ƅǴŶŻſƂ 

odstrániŠ (ŴƟ ƁŴ ƉƂŷżŴce ļiary, tie je treba nechaŠ 

vyblednúŠ, a neobnovovaŠ żŶŻ). ŜƌžſżƆƇżŶžǡ ƇƅŴƆŴ ƉƜŴž 
ƀǙ ŽŸŷŸƁ ŷǬſŸƟżƇǴ ƃƅƂŵſǡƀ Ŵ to sú chodci. Ide 
o ǱƟŴƆƁǡ ǱƍŸƀżŸ ƃƅŸ ƅŸžƅŸǙŶżƈ Ŵ ƂŷŷƌŶŻ ŴƉƜŴž ƁżŸ ƆǱ 
vytvorené prostriedky pre chodcov, ktorý tak musia 

ƉƌƈƟǥƉŴŠ cyklistickú cestiļku. Z danej  lokality by sa 

dala urobiŠ nádherná oddychová lokalita, resp. 
promenáda, ak by sa tam vybudoval  chodník pre 
chodcov, doplnil mobiliár na oddych. V prípade 

realizácie chodníka si dovolím povedaŠ, ģe by sa 
stala z tejto lokality jedno z ƁŴŽžƅŴŽƜǥŶŻ ǱƍŸƀǥ ƁŴ 
oddych na Slovensku. 

ńŴſƜǥƀ ƃƅƂŵſǡƀƂƀ, ktorý sa ļrtá sú korļuliari. Na 

cyklistickej trase je jednoznaļne viditeŎƁǡ, ƟŸ ǱƍžŴ 

cyklocestiļka nevyhovuje ich priestorovým potrebám 

a korļuŎami zasahujú do vedŎŴŽƜżŸŻƂ ƃƅƈŻƈ, ƅŸƆƃ. ŷƂ 
chodníka pre chodcov.  

ŚŽ ƁŴƃƅżŸž ƇǴƀƇƂ ƅżŸƜżƇŸŎným nedostatkom ide 
o jeden zo zaujímavých projektov na Slovensku. 
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Z rôznych príļżƁ ƆŴ ƀǬƟŸ ƆƇŴŠ, ƟŸ ƁŴ 
cyklistickej cestiļžŸ ƆŴ ƉƌƆžƌƇƁŸ ƃƅŸžǙƟžŴ, 
žƇƂƅǙ ƍƈƟƈŽŸ ƃƅżŸƆƇƂƅ ƇŴž, ƟŸ ƁżŸ ŽŸ ƀƂƟƁǡ 
cyklistickú cestiļžƈ ƅżŸƜżŠ v klasických 
parametroch. Ide napríklad o ƍǱƟŸƁǡ ƈſżŶŸ, 
ƀƂƆƇƁǡ ƂŵŽŸžƇƌ (ƈƟ ƉƌŵƈŷƂƉŴƁǡ), ƃƂƍŸƀžƂƉǡ 
problémy a iné. 

Vo veŎa prípadoch je nutné tade viesŠ aj 
chodcov, ļƂ ƆƃǬƆƂŵƈŽŸ ŴŽ ƀƂƟƁǡ žƂſǥƍżŸ ƀŸŷƍż 
chodcami a cyklistami.  V tomto prípade je 
nutné pripraviŠ ƂŵżŷƉŸ ƆžƈƃżƁƌ ƁŴƇƂ, ƟŸ ƆŴ 
v urļitom území stretnú.  

 ũƅż ƇŴžǴŶŻƇƂ ƆżƇƈǙŶżǙŶŻ ŽŸ ƀƂƟƁǡ ƇŸƁƇƂ 
ƃƅƂŵſǡƀ ƅżŸƜżŠ pomocou stavebných úprav ako 
aj pomocou zvislého dopravného znaļenia 
nasledovne: 

 

¶ 100m (resp. aj 300m, podŎa potreby) 
pred zaļŴƇǥƀ ƍǱƟŸƁżŴ ƆŴ ƈƀżŸƆƇƁż 
dopravná znaļka IP 30 s informáciou 
o ƍǱƟŸƁǥ ƃƅżŸƆƇƂƅƈ ŴžƂ ŴŽ Ƃ zmene typu 
dopravnej komunikácií (na IP30 
doplnenie A4a + C12). Tieto znaļky sa 
odporúļa osádzaŠ po oboch stranách  
v smere k ƍǱƟŸƁǡƀƈ ƀżŸƆƇƈ, ƍ dôvodu 
jej viditeŎnosti.  

¶ V mieste zaļatia bezpeļnostného 
ƍƈƟƂƉŴƁżŴ ƆŴ ƈƀżŸƆƇƁż ŝų Ŝ12, ƇŸŷŴ 
spoloļná cestiļka pre chodcov 
a cyklistov.  

¶ Nasleduje bezpeļƁƂƆƇƁǴ ƍƈƟƂƉŴŶǥ 
priestor v dŌƟžŸ 30ƀ ŴƟ ƃƂ ƍǱƟŸƁǥ 
priestor 
 

 

 

 

 

Z¼ģen® miesto na cestiļke pre cyklistov 

Ing.Radovan Ļervienka 
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Freiburg ï dobr® dopravn® pl§novanie 

¢ŜȄǘ ŀ ŦƻǘƻΥ aŀǊƛłƴ DƻƎƻƭŀ 

 

ŝſŻƂ ƆƂƀ ƅƂƍƀǴƜŎal, ļi mám o Freiburgu napísaŠ iba ohŎadne cyklodopravy, ale keŅƟŸ ƆǱ 

moje dojmy z tohto mesta veŎmi pozitívne, najmä ļƂ ƆŴ ƇǴžŴ ƈŷƅƟŴƇŸŎného dopravného 

plánovania, bude v tomto ļlánku miestami rozoberaná aj problematika nielen 
cyklodopravy. 
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ŦŸƆƇƂ şƅŸżŵƈƅź ſŸƟǥ Ɖ spolkovej krajine Báden P 
Württemberk v Nemecku s ƃƅżŵſżƟƁŸ 220 ƇżƆǥŶ 

obyvateŎmi. Je to aj univerzitné mesto a okrem 

ƇƂŻƂ ŽŸ ƇƂ ƁŴŽƀſŴŷƜżŸ ƀŸƆƇƂ, ļo sa týka 
priemerného veku v danej spolkovej krajine. 
Samo mesto je inovatívne svojím ƐƍŸſŸƁǴƀM 

ƍƀǴƜŎaním a obyvateŎstvom orientovaným 
k ƟżƉƂƇƁǡƀƈ ƃƅƂƆƇƅŸŷżƈ. ŧŴƃƅǥžſŴŷ ƈƟ Ɖ roku 

1975 tu zaļali aktivisti protestovaŠ proti 

jadrovým elektrárŔam. 

Od roku 1973 sa zaļala história, kedy zaļali 
vytváraŠ ƃŸƜżŸ ƍǫƁƌ Ɖ centre mestá 
s obmedzovaním osobných automobilov. 
Dobrým príkladom je námestie pri katedrále, 

ktoré v 70 rokoch minulého storoļia bolo pln® 

parkuj¼cich automobilov a v s¼ļasnosti je tu 

miesto pre Ŏud². 

 

 

Podobne v roku 1991 tu vznikol integrovaný 
regionálny integrovaný dopravný systém, kde 

ƀǬƟŸƇŸ ŽŴƍŷżŠ na 1 cestovný lístok v rôznych 
druhoch verejnej dopravy. V prípade verejnej 

ŷƂƃƅŴƉƌ žſŸƆǙ žŴƟŷƂƅƂļne podiel nutného 
ŷƂƇƂƉŴƁżŴ, ƃƅŸƇƂƟŸ ƅŴƆƇǱŶż ƂŵŽŸƀ ŶŸƆƇƈŽǱŶżŶŻ 
ƃƅżƁǙƜŴ ƍżƆžƌ. 

ůƂ şƅŸżŵƈƅźƈ ƀŴŽǱ ƉƜŸƇžƌ Ƈƌƃƌ 
ŶƌžſƂżƁŹƅŴƜƇƅƈžƇǱƅƌ, Ƃŷ ƉƌŻƅŴŷŸƁǴŶŻ ŽŴƍŷƁǴŶŻ 
pruhƂƉ ŴƟ ƃƂ ŶƌžſżƆƇżŶžǡ ƈſżŶŸ. ŝƂžƂƁŶŴ 
v niektorých prípadoch vynucujú pre cyklistov 

prednosŠ. 

 

Parkovanie (tentokr§t pre automobily). 

V prípade osobných automobilov je to kapitola 
sama o seba. Len zaujímavý príklad z centra 
ƀŸƆƇŴ. ũŴƅžƂƉŴƁżŸ ƃƅż žŴƟŷƂƀ dome tu v centre 
ƁżŸ ŽŸ ƀƂƟƁǡ. ŧŴƀżŸƆƇƂ ƇƂŻƂ ŽŸ ƁŴ ƂžƅŴŽż ŶŸƁƇƅŴ 
postavená veŎžƂźŴƅǙƟ, ƁŴ žƇƂƅŸŽ ƆǱ ƁŴƉƅŶŻƈ 
umiestnené byty pre obļŴƁƂƉ. ŦƌƆſǥƀ, ƟŸ ŵƌ ƆƇŸ 
Ɔż ƇƂ ŴƁż ƁŸƉƜżƀſż.  

 
ŨžƅŸƀ ŹƈƁžŶżŸ ƃŴƅžƂƉŴƁżŴ ƃſƁżŴ ƇżŸƇƂ źŴƅǙƟŸ ŴŽ 
funkciu izolovania hluku, keŅƟŸ ƍŴ źŴƅǙƟŴƀż ŽŸ 4 
prúdová cesta, ktorej blízkosŠ vôbec ani 
o ƁŴŽŵſżƟƜżƈ ƈſżŶƈ ƁŸƃƂļujete. Jednoducho 
geniálne. 

 

 

 Mesto m§ dve ġtvrte, kde otestovali inovat²vny 

sp¹sob proces ¼zemn®ho pl§novania. Ide 

o ġtvrŠ Rieselfeld, kde v porovnan² s ostatnĨmi 

ļasŠami mesta je tu menġia motoriz§cia 350 

automobilov na 1000 obyvateŎov, priļom 

v Rieselfelde je t§to hodnota 280 aut/1000 

obyvateŎov. 
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ŝƅƈŻǴƀ ŷƂŵƅǴƀ ƃƅǥžſŴŷƂƀ ŽŸ ƜƇƉƅŠ Vauban, kde boli 
žŸŷƌƆż ƆżƇƈƂƉŴƁǡ ŹƅŴƁŶǱƍƆžŸ žŴƆǙƅƁŸ. ŭǙƇƂ ƜƇƉƅŠ sa 
dáva za dobrý príklad obļianskej participácie, 
jednak obļania si tu vytvorili akési komunitné byty 
a ƇŴžƇżŸƟ Ɔż ƈƅļili spoloļné pravidlá, ktoré sa 
ŷƂŷƅƟƈŽǱ. ŧŴƃƅǥžſŴŷ Ɖ prípade parkovania sa 
ƅƂƍŻƂŷſż, ƟŸ ƁŴ ƁżŸžƇƂƅǴŶŻ ƀżŸƆƇŴŶŻ ƁŸŵƈŷŸ ƀƂƟƁǡ 
parkovaŠ dlhodobo a ak obyvateŎ chce maŠ auto, 
musí si ho umiestniŠ do parkovacieho domu, kde 
platí nájomné cca. 20 tisíc Euro za rok. Na obrázku 
sú uvedené zóny bez parkovania (zelená) 
a s parkovaním (ļervená). 

 

Na obrázku je ulice bez parkovania a v pozadí 
zelená budova veŎžƂźŴƅǙƟż. 

 

Ulica, kde je plno zelene. 

 

A aký to má výsledok, priemerná motorizácia je 
160 automobilov na tisíc obyvateŎov. 

 

 

Pomohol tomu aj koncept územného 
plánovania, kde na prázdne pole najskôr 

vybudovali elektriļkovú traŠ a ŴƟ ƃƂƇƂƀ ŵƌƇƌ. 

 

ŭǴƀ ƍŴżƆƇżſż, ƟŸ ƃƂƃƅż ŸſŸžƇƅżļkovej trati sa 

ƉƌŵƈŷƂƉŴſż ƉƜŸƇžƌ ƃƅƉžƌ Ƃŵļianskej 

vybavenosti a obļŴƁżŴ ƁŸŵƂſż ƁǱƇŸƁǥ ƉƌƈƟǥƉŴŠ 
autá. Samotný koncept je nasledovný, 

ļerveným centrálna os P ŻſŴƉƁǙ ŴſŸŽ, ƟſƇƂƈ 
farbou je znázornená klsesajúca hustota od 
stredu do strán, zelenou P centrálny park 
s ŶŸƁƇƅǙƂſƁƂƈ żƁŹƅŴƜƇƅƈžƇǱƅƂƈ, ƀƂŷƅǙ P 

ƅŸƜƇŴƈƅǙŶżŸ Ŵ obchody pozdŌƟ ŴſŸŽŸ. 

 

V ƃƅǥƃŴŷŸ ŻżŸƅŴƅŶŻżŸ ƈſǥŶ ŽŸ ƜƇƉƅŠ ƍŴſƂƟŸƁǙ 
na týchto podmienkach. Maximálna 30 
žƀ/Ż, ƈƃƂžƂŽŸƁǡ ƈſżŶŸ ƅżŸƜŸƁǡ ƁŴ 

žƅżƟƂƉŴƇžǙŶŻ žſŴƆżŶžƂƈ ƃƅŸŷƁƂƆŠou sprava, 
upokojené ulice, kde v niektorých 
ƃƅǥƃŴŷƂŶŻ ŴƈƇƂƀƂŵżſƌ ƁŸƀǬƟƈ 

prechádzaŠ, żŵŴ ƃŸƜǥ Ŵ cyklisti. 

 

 



18 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Tam, kde je povolené parkovanie pri dome, ale 
ƁǙŽŷŸƇŸ ƃƅż źŴƅǙƟż ŴŽ ƆƇƂŽŴƁƌ ƁŴ ŵżŶƌžſż. 

 

Na zastávkach MHD je plno stojanov. A ŸƜƇŸ 

jedna perliļka, keŅƟŸ ƃƂŷŎa nemeckého 

zákona, kde sa musí pre daný poļet bytov 

zabezpeļiŠ aj min. poļet parkovania, 
obyvatelia odkúpili od mesta pozemok, kdeby 

sa mala postaviŠ veŎžƂźŴƅǙƟ, žŸŅƟŸ ƃƅŸ Ŕu bolo 

miesto rezervované a spravili si tam spoloļnú 

záhradu ako aj kompostáreŔ.:-) 

No ale poŅme k ŶƌžſƂżƁŹƅŴƜƇƅƈžƇǱƅŸ, ƇǙ ŽŸ 

skutoļƁŸ ƍŴƈŽǥƀŴƉǙ ŴƟ ŷƂžƂƁŴſǙ. ŜƌžſżƆƇż ƆǱ 

ƉƜŴŷŸ Ŵ ƉƜŴŷŸ ƁǙŽŷŸƇŸ ļż2333 ƈƟ ƆƇƂŽŴƁƌ. 

 

ůƜŸƇžƌ Ƈƌƃƌ ŶƌžſƂżƁŹƅŴƜƇƅƈžƇǱƅƌ, ƁŴƃƅ. ŴŽ 
cyklistickú ulicu. 

 

 

V prípade histórie cyklodopravy v roku 
1970 mali 29 km cyklotrás oproti 

súļasným 500 km. DeŎba prepravnej práce 
bola v roku 1980 15% v 1999 je to 28%. 

 

 

Smerové tabule pre cyklistov. 

 

Cyklopruhy na cestách. 
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ŧŴ ƆƇŴƁżŶż Ɔż ƀǬƟŸƇŸ ŵżŶƌžŸſ ƍŴƃŴƅžƂƉŴŠ do 
ƆƇƅǙƟŸƁǡŻƂ źŴƅǙƟƂƉǡŻƂ ŷƂƀƈ ƃƅŸ ŵżŶƌžſŸ 
a carsharing. 

 

 

ŧŴ ƁżŸžƇƂƅǴŶŻ ƀżŸƆƇŴŶŻ ƈƟ ƉżŷżŸŠ, ƟŸ 
cyklostojany kapacitne nestaļia. 

 

¦ƭƛŎŜ ǎǵ ǊƛŜǑŜƴŞ ȊƽƴŀƳƛ олΦ 

 

ũƂŷƂŵƁŸ ŴŽ ƅżŸƜŸƁǡ ƈſżŶŸ Ɔ prvkami zelene 

 

 

 

9ǾƻƭǵŎƛŀ ǾȅǳȌƝǾŀƴƛŀ Ƴƻǎǘŀ ƻŘ ŀǳǘƻƳƻōƛƭƻǾ ŎŜz 

MHD po cyklistov v ǎǵőŀǎƴƻǎǘƛΦ 
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ŦŸƆƇƂ ƜżžƂƉƁŸ ƉƌƀŸŷƍżſƂ,žŷŸ ŸƜƇŸ ƀǬƟƈ 
byŠ napríklad kaviarne alebo posedenia, 
a žŷŸ ŽŸ ƈƟ ŻżƆƇƂƅżŶžǡ ŶŸƁƇƅƈƀ, žƇƂƅǡ ƆŴ 
ƀƈƆǥ ƅŸƜƃŸžƇƂƉŴŠ. 

 

V ŻżƆƇƂƅżŶžƂƀ ŶŸƁƇƅŸ ƇŴžƇżŸƟ ƆžǱƜŴŽǱ ƁƂƉǴ 
Ƈƌƃ ŷſŴƟŵƌ, žƇƂƅǙ ŵƈŷŸ ƆŶŻƂŷƁŸƜżŴ 
a žƂƀŹƂƅƇƁŸŽƜżŴ ƃƅŸ ŻŸƁŷżžŸƃƂƉŴƁǴŶŻ (Ŵle 
urļite si prídu na svoje aj dámy 
v podpätkoch). 

 

Ulíc, kde majú automobily zákaz nájdete 
najmä v centre viacero 

Pri parkovaní mysleli aj na cyklovozíky

 

ZobojsmerŔovanie ul²c je beģn®. 

 

Cykloparkovisko pred univerzitou. 

 

 

Upokojen® ulice 

V ļŴƆŸ ƁŴƜŸŽ ƁǙƉƜƇŸƉƌ ƁŴƃƅǥžſŴŷ ƀŸƆƇƂ 
upravovalo jednu z hlavných ulíc, žŷŸ ƍƅƈƜżſż 
vstup pre automobily a stavajú novú 

elektriļkovú traŠ. Ak budete maŠ teda niekedy 

ƀƂƟƁƂƆŠ ƁŴƉƜƇǥƉżŠ mesto Freiburg, urļite to 
urobte. A ƃƅŸ ƁŴƜŸ ƀŸƆƇǙ ŽŸ ƇƂ ƟżƉǴ ƂŷžŴƍ, ƟŸ 

ƈŷƅƟŴƇŸŎná doprava nemusia byŠ len prázdne 

reļi ale aj skutoļne fungujúci dopravný systém. 
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Konferencia o dobrých príkladoch vo 
vzdelávaní v bezpeļnosti pre cyklistov                                 

20. marca 2015 v .ǳŘŀǇŜǑǘƛ 
 
 
aŀǊƛłƴ DƻƎƻƭŀ 

  
9ǑǘŜ Ǿ marci som mal ƳƻȌƴƻǎǙ ȊǵőŀǎǘƴƛǙ ǎŀ 
konferencie o ŘƻōǊȇŎƘ ǇǊƝƪƭŀŘƻŎƘ Ǿƻ ǾȊŘŜƭłǾŀƴƝ Ǿ 
oblasti cyklistiky a ŎŜǎǘƴŜƧ ǇǊŜƳłǾƪȅΣ ƪǘƻǊǵ ƛƴƛŎƛƻǾŀƭŀ 
ƳŀřŀǊǎƪł Vuelta Sport Association. Z ǘƻƘǘƻ ŘƾǾƻŘǳ 
ǾłƳ ǇǊƛƴłǑŀƳ ƴƛŜƪǘƻǊŞ ǇƻǎǘǊŜƘȅΣ ŀƪŞ ƳŀƧǵ 
ȊŀƘǊŀƴƛőƴƝ ƻŘōƻǊƴƝŎƛ Ǿ tejto oblasti. 
  
± ƪǊŀƧƛƴłŎƘ ±ȅǑŜƘǊŀŘǎƪŜƧ ǑǘǾƻǊƪȅ ŜȄƛǎǘǳƧǵ ƴƛŜƪǘƻǊŞ 
ŘƻōǊŞ ǇǊƻŦŜǎƛƻƴłƭƴŜ ƛƴƛŎƛŀǘƝǾȅ Ǿƻ ǾȊŘŜƭłǾŀƴƝ  Ǿ 
ƻōƭŀǎǘƛ ōŜȊǇŜőƴƻǎǘƛ ŎŜǎǘƴŜƧ ǇǊŜƳłǾƪȅ ǳ ŘŜǘƝ Ǿƻ ǾŜƪǳ 
9-12. hǊƎŀƴƛȊłǘƻǊƛ ǎŀ ǇǊŜǘƻ ǎƴŀȌƛƭƛ na konferenciu 
ǇƻȊǾŀǙ ǎǵǾƛǎƛŀŎŜ ǇǊƻŦŜǎƛƧƴŞ ƻǊƎŀƴƛȊłŎƛŜΣ ŀōȅ ƳƻƘƭƛ 
spƻȊƴŀǙΣ ŀƪŞ ǎǵ ƻǎǾŜŘőŜƴŞ ǇƻǎǘǳǇȅ Ǿƻ ǾȅǑǑƛŜ 
ǳǾŜŘŜƴŜƧ ƻōƭŀǎǘƛ Ǿ ǊŜƎƛƽƴŜ {ǘǊŜŘƴŜƧ ŀ ±ȇŎƘƻŘƴŜƧ 
9ǳǊƽǇȅΦ  

Z ƘƯŀŘƛǎƪŀ ƪǊŀƧƝƴ ǎŀ ƪƻƴŦŜǊŜƴŎƛŜ Ȋǵőŀǎǘƴƛƭƛ 

ƻŘōƻǊƴƝŎƛ Ȋ tƻƯǎƪŀΣ aŀřŀǊǎƪŀ ŀ ǾŜƯƪŜƧ .ǊƛǘłƴƛŜΣ 

ǇǊƛőƻƳ Ƨŀ ǎƻƳ ōƻƭ ǇǊƛȊǾŀƴȇΣ ŀōȅ ǎƻƳ ȊǊŜŦŜǊƻǾŀƭΣ 

ako je to s ǾȇŎƘƻǾƻǳ ƴŀ {ƭƻǾŜƴǎƪǳ Ǿ tejto oblasti. 

V ǇǊƝǇŀŘŜ {ƭƻǾŜƴǎƪŀ ǎƝŎŜ ŜȄƛǎǘǳƧŜ ƴŀ ȊłƪƭŀŘƴȇŎƘ 

ǑƪƻƭłŎƘ ŘƻǇǊŀǾƴł ǾȇŎƘƻǾŀΣ ƪǘƻǊł ǾǑŀƪ ōŜǊƛŜ 

ǾȊŘŜƭłǾŀƴƛŜ ǇǊŜ Ȍƛakov nie iba pre bicykle, ale 

z ŀǎǇŜƪǘǳ ȊłƪƭŀŘƴȇŎƘ ȊƴŀƭƻǎǘƝΣ ǇǊƛőƻƳ ƧŜ ǘƻ Ǿƻ 

ǾŜƯƳƛ ƳŀƭƻƳ ǊƻȊǎŀƘǳΦ !ƪŎƛŜΣ ƪǘƻǊŞ ǎŀ ƪƻƴŀƧǵ 

z ǵǊƻǾƴŜ .9/9t¦ ǎǵ ǎƪƾǊ ƻƧŜŘƛƴŜƭŞΣ ǘŀƪȌŜ 

ǾȊŘŜƭłǾŀŎƛŜ ŀƪŎƛŜ ǎŀ ǊŜŀƭƛȊǳƧǵ ōǳř ƴŜȊƛǎƪƻǾȇƳƛ 

ƻǊƎŀƴƛȊłŎƛŀƳƛΣ ǇǊƝǇŀŘƴŜ ƛƴȇƳƛ ƛƴǑǘƛǘǵŎƛŀƳƛ 

(napǊΦtƻƭƝŎƛƻǳύ ŀǾǑŀƪ ƴƛŜ Ǿ ŀǘŀƪƻƳ ƳŜǊŀŘƭŜΣ ŀƪŞ 

ōȅ {ƭƻǾŜƴǎƪƻ ǇƻǘǊŜōƻǾŀƭƻΦ IƻǾƻǊƛǙ ƴŀǇǊƝƪƭŀŘ 

o ǘǊŞƴƻǾŀƴƝ ŀƭŜōƻ ǑƪƻƭŜƴƝ ŘƻǎǇŜƭȇŎƘΣ ŀōȅ ǎŀ ƴŜōłƭƛ 

ōƛŎȅƪƭƻǾŀǙ Ǿ ǊŜłƭƴŜ ǇǊŜƳłǾƪŜ ǎŀ ƳƻŎ ǇǊŜǘƻ Ȋƻ 

{ƭƻǾŜƴǎƪȇŎƘ ǎƪǵǎŜƴƻǎǘƝ ƴŜŘłΦ tǊŜǘƻ ǎǵ 

v ƴŀǎƭŜŘǳƧǵŎƛŎƘ ƻŘǎǘŀǾŎƻŎƘ ǾȅōǊŀƴŞ őŀǎǘƛ 

z ǇǊŜŘƴłǑƻƪΣ ƪǘƻǊŞ ǇǊŜȊŜƴǘƻǾŀƭƛ ƴŀ Řŀƴǵ ǘŞƳǳ 

ƻŘōƻǊƴƝŎƛ Ȋƻ ȊŀƘǊŀƴƛőƛŀΦ  

 

 


